
Protokół Nr 29/2013 
 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 27 sierpnia 2013 r. godz. 14.00 – 14.40 
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia:  

I.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opiniowanie projektu uchwały 
na sesję RM w dniu 2 września 2013 r. 
w sprawie: 
 
- szczegółowych zasad i trybu 
przyznawania i pozbawiania oraz 
rodzajów i wysokości stypendiów 
sportowych, nagród i wyróżnień dla osób 
fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe, 
przyznawania nagród dla trenerów 
prowadzących szkolenie zawodników oraz 
wyróżnień dla osób wyróżniających się 
osiągnięciami w działalności sportowej, 
finansowanych z budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (pkt V poz. 3) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
wyjaśnił, że konieczność podjęcia nowej 
uchwały w sprawie stypendiów sportowych 
wynika z faktu, iż poprzednia uchwała 
określała zbyt sztywne ramy ich 
przyznawania. Zapisy dotychczas 
obowiązującej uchwały powodowały, że 
stypendia otrzymywały osoby, które na nie 
zwyczajnie nie zasługiwały. Przykładem tu 
może być sytuacja, gdzie stypendystą została 
osoba, która zdobyła mistrzostwo kraju tylko 
dlatego, że była jedyną osobą startującą 
w danej kategorii. Prezydent nadmienił, 
że zapisy nowej uchwały były konsultowane 
ze środowiskiem sportowym. 
 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów: 
 za – 6, przy 3 głosach wstrzymujących się 
i braku głosów przeciwnych  pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
szczegółowych zasad i trybu przyznawania  
i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 
stypendiów sportowych, nagród 
i wyróżnień dla osób fizycznych  
za osiągnięte wyniki sportowe, przyznawania 
nagród dla trenerów prowadzących szkolenie 
zawodników oraz wyróżnień dla osób 
wyróżniających się osiągnięciami  
w działalności sportowej, finansowanych  
z budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
(projekt uchwały w załączeniu do protokołu). 
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- zm. uchwałę w sprawie określenia 
warunków i trybu wspierania 
finansowego rozwoju sportu z budżetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
(pkt V poz. 4) 

Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
wyjaśnił, że podobnie, jak w poprzednim 
projekcie uchwały, naniesiono tu drobne 
uwagi. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie  
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
 zm. uchwałę w sprawie określenia 
warunków i trybu wspierania finansowego 
rozwoju sportu z budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 

- udziału Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
w realizacji projektu pn. „Centrum 
Tradycji Hutnictwa – Cywilizacja Żelaza 
nad Kamienną” (pkt V poz. 17) 

 

Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
wyjaśnił, że nowa wersja uchwały, którą 
radni otrzymali przed komisją różni się 
harmonogramem dotacji, gdyż zdecydowano 
o rozłożeniu jej na 3 lata, natomiast 
poprzednia wersja zakładała harmonogram  
2 – letni. Pozwoli to na takie rozłożenie  
w czasie realizacji projektu i wydatkowania 
środków własnych, które nie obciążyłoby 
nadmiernie budżetu miasta. Prezydent Miasta 
poinformował również, że rozpoczął się  
nabór wniosków do projektów w ramach 
mechanizmów finansowych i wyraził 
nadzieję, że Gmina Ostrowiec Świętokrzyski 
otrzyma wnioskowane środki na Centrum 
Tradycji Hutnictwa, gdyż byłoby to 
doskonałe podsumowanie roku, w którym 
odbyły się obchody 200 – lecia hutnictwa  
w naszym mieście. 
 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów: 
 za – 6, przy 3 głosach wstrzymujących się 
i braku głosów przeciwnych  pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
udziału Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
w realizacji projektu pn. „Centrum Tradycji 
Hutnictwa – Cywilizacja Żelaza nad 
Kamienną” (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 

- rozpatrzenia skargi na działalność 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Ostrowcu Świętokrzyskim 
(pkt V poz. 20) 

Przedstawicielka Komisji Rewizyjnej RM – 
Radna Halina Sławek wyjaśniła, że Komisja 
Rewizyjna wnikliwie rozpatrzyła 
przedmiotową sprawę i jednogłośnie uznała 
skargę złożoną przez Pana …………………. 
za bezzasadną. Nadmieniła, że Pan 
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 ………………….. często wnosi skargi i w 
zasadzie większość skarg, które wpłynęły w 
tym roku zostało złożonych przez niego. 
Radna Halina Sławek poinformowała 
również, że obecnie Pan …………………. 
przebywa w zakładzie psychiatrycznym, 
jednak nie przyjmuje leków. 
Wiceprzewodnicząca RM – Barbara 
Buszkiewicz zauważyła, że w odpowiedzi 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej jest 
informacja, że Pan …………………….., 
pomimo, że mieszka sam – we wniosku  
o uzyskanie dodatku mieszkaniowego 
wpisuje pięć zamieszkujących osób. Tyle 
samo osób zgłoszonych jest również do 
Spółdzielni Mieszkaniowej. 
Radna Halina Sławek wyjaśniła, że Panu 
………………………. wydaje sobie, że ma 
pełną rodzinę, w rzeczywistości jednak 
mieszka sam. 
Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
stwierdził, że w całej sytuacji najbardziej 
pokrzywdzeni są pracownicy Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, pod adresem 
których kierowane są  te zarzuty. 
Radny Piotr Mrugała zauważył  
w uzasadnieniu do uchwały błąd literowy  
w nazwisku Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie  
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Ostrowcu Świętokrzyskim (projekt 
uchwały w załączeniu do protokołu). 
 

 II. Informacja Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych dotycząca organizacji roku 
szkolnego 2013/2014 w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę 
Ostrowiec Świętokrzyski (temat z planu 
pracy Komisji na 2013 rok). 

 

Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
poinformował, że w porównaniu do ubiegłego 
roku szkolnego sieć szkół nie ulega zmianie. 
Wciąż jest zauważalna tendencja niżu 
demograficznego. Prezydent Miasta wyraził 
obawę, że przed Radą Miasta mogą stanąć 
trudne decyzje dotyczące sieci placówek 
oświatowych. Zdaniem Prezydenta Miasta 
temat ten jest warty przedyskutowania, gdyż 
subwencja oświatowa  pokrywa jedynie 
nieznaczną część wydatków. Należy 
zauważyć, że wydatki na oświatę w 2013 r. 
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wyniosą 57 mln zł,  natomiast subwencja 
oświatowa, którą otrzyma gmina wyniesie 
ponad 34 mln zł. Godny uwagi jest również 
rozwój szkolnictwa niepublicznego. 
W nadchodzącym roku szkolnym placówki 
niepubliczne będą funkcjonować na każdym 
poziomie edukacji, gdyż 2 września 
rozpocznie działalność pierwsze niepubliczne 
gimnazjum. Prezydent poinformował 
również, że ostrowieckie szkoły są 
przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego 
i nadmienił, że w okresie wakacji w każdej 
placówce oświatowej przeprowadzone 
zostaną bieżące remonty. 
Prezydent poinformował również, że w dniu 
dzisiejszym zaistniał problem dotyczący 
Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 12 
na osiedlu Koszary, gdzie nowo wybrana 
dyrektor szkoły zrezygnowała z objęcia tego 
stanowiska, argumentując swą decyzję 
zastraszeniem telefonicznym i pomówieniami 
na forach internetowych. W zaistniałej 
sytuacji konieczne będzie ogłoszenie nowego 
konkursu i powierzenie obowiązków 
dyrektora szkoły innej osobie. Za późno jest 
również na likwidowanie placówki. 
Pani Anna Adamek z Międzyzakładowej 
Organizacji Związkowej Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” 
stwierdziła, że środowisko nauczycielskie 
postulowało, by pozostał dawny dyrektor. 
Prezydent Miasta – J. Wilczyński 
odpowiedział, że celem ogłoszenia konkursu 
na nowego dyrektora było dokonanie zmian 
z tej szkole, dlatego też nie jest planowany 
powrót dawnego dyrektora na to stanowisko. 
Pani Ewa Malec z Zarządu Oddziału Związku 
Nauczycielstwa Polskiego wyraziła 
zdziwienie rezygnacją z objęcia stanowiska 
przez osobę, która wygrała konkurs, 
ponieważ osoba ta przez ostatnie pół roku 
była bezrobotna. Zdaniem Pani Ewy Malec 
jest dużym zaskoczeniem fakt, że osoba w tej 
sytuacji, której dano szansę, rezygnuje nagle 
ze stanowiska. 
Radny Robert Martynowski zauważył, że 
obecnie w mediach wiele się mówi 
o możliwościach zgłoszenia o naruszenie 
dóbr osobistych, np. w związku 
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z pomówieniami na forach internetowych. 
Zdaniem Radnego Roberta Martynowskiego 
należałoby się przyjrzeć zaistniałej sytuacji, 
przeczytać komentarze i zgłosić sprawę 
do Policji, gdyż obecnie może to zrobić każda 
pokrzywdzona osoba. 
Przewodniczący Rady Miasta – Janusz 
Wojciech Kotasiak zauważył, że w punkcie 
piątym sprawozdania, dotyczącym dotacji dla 
przedszkoli, placówki takie jak: Smyk, 
Pajacyk i Zielony Krokodyl będą otrzymywać 
dotację w wysokości 458,13 zł na dziecko, 
natomiast Przedszkole nr 1 Sióstr Maryi 
otrzyma kwotę 610,83 zł na dziecko. 
Przewodniczący RM zwrócił się 
z zapytaniem, z czego wynika ta różnica.  
Prezydent Miasta – J. Wilczyński 
odpowiedział, że placówki otrzymują 100% 
lub 75% dotacji w zależności od tego, czy są 
publiczne i niepubliczne. Przedszkola: Smyk, 
Pajacyk i Zielony Krokodyl są niepubliczne, 
więc otrzymują 75% dotacji, natomiast 
Przedszkole nr 1 Sióstr Maryi jest placówką 
publiczną i w związku z tym otrzyma pełną 
kwotę dofinansowania. 
 
Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 
Kultury i Sportu przyjęli do wiadomości 
informację dotyczącą organizacji roku 
szkolnego 2013/2014 w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę 
Ostrowiec Świętokrzyski (informacja 
w załączeniu do protokołu). 
 

III. Sprawozdanie opisowe z realizacji 
budżetu miasta Ostrowca Świętokrzys-
kiego za I półrocze 2013 r. 

 

Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
stwierdził, że należy zauważyć dobre 
wykonanie budżetu po stronie dochodów 
i wydatków oraz niski wskaźnik zadłużenia. 
Radny Robert Martynowski zwrócił uwagę 
na dobre wykonanie budżetu, jednak 
zauważył  niezbyt zadowalający wskaźnik 
dochodów Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji. W związku z powyższym 
należałoby przygotować analizę dochodów za 
I półrocze i w II półroczu. Ponadto, Radny 
poprosił o wykonanie analizy, ilu 
mieszkańców zalega z tzw. opłatami 
śmieciowymi oraz udzielenie odpowiedzi, czy 
mieszkańcy płacą „z góry” za kilka miesięcy, 
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czy też płatności dokonywane są co miesiąc. 
Odnośnie Miejskiego Sportu Rekreacji, 
Prezydent Jarosław Wilczyński wyjaśnił, 
że ceny biletów w MOSiR są niskie, 
w porównaniu z innymi miastami. Przyjęła 
się również forma dotowania biletów przez 
gminę. Jeśli zaś chodzi o majątek zarządzany 
przez MOSiR, jego utrzymanie jest 
kosztowne, jednak inne rozwiązania, jak 
np. przekazanie w użytkowanie klubom 
sportowym, są bardzo skomplikowane i rodzą 
wiele pytań. 
Odnośnie tzw. opłaty śmieciowej, Prezydent 
Miasta wyjaśnił, że sytuacja jest na bieżąco 
analizowana.  Część mieszkańców płaci 
„z góry” za kilka miesięcy, jednak 20% osób 
wciąż nie reguluje opłat, tłumacząc to m.in. 
nie otrzymaniem książeczek. Prezydent 
wyraził obawę, że konieczne będzie 
podwyższenie opłat śmieciowych, gdyż przy 
obecnej liczbie osób, które złożyły deklaracje, 
co miesiąc będzie brakowało ponad 
100 tys.  zł, w skali roku zabraknie 
ok. 1,5 mln zł.  
Radny Piotr Mrugała zwrócił się 
z zapytaniem, czy wyliczenia, z których 
wynika, że zabraknie kwoty 100 tys. zł 
opierają się na założeniu, że 
100% mieszkańców będzie uiszczać opłaty. 
Prezydent Miasta potwierdził, że wyliczenia 
te zakładają, że wszyscy mieszkańcy będą 
regulować opłaty. 
Przedstawiciel Wydziału Finansowego 
Urzędu Miasta – Sławomir Kijak nadmienił, 
że mniejsze wpływy z tytułu opłaty 
śmieciowej związane są również  z faktem, że 
większość mieszkańców zadeklarowała 
sortowanie. 
Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził, 
że ludzie deklarują sortowanie ponieważ nie 
chcą ponosić wysokich opłat. Zdaniem 
Prezydenta przydałaby się policja 
ekologiczna kontrolująca i egzekwująca od 
mieszkańców kwestię pozbywania się 
odpadów. Prezydent nadmienił, że 
ze strony firmy Remondis nie wpłynęły do tej 
pory żadne skargi czy zgłoszenia sytuacji, 
gdzie ludzie nie segregują odpadów, podczas 
gdy zadeklarowali sortowanie. Prezydent 
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przypomniał również, że nowy system musi 
się samofinansować, jednak żeby tak było, 
rocznie brakuje ponad miliona złotych. 
Nadmienił, że do dnia dzisiejszego złożono 
deklaracje na 58 tys. mieszkańców miasta. 
Konieczne więc będzie sprawdzenie, 
czy wszyscy złożyli deklaracje. 
Radny Robert Martynowski stwierdził, 
że  odnośnie Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji, należałoby przedyskutować 
kwestię partnerstwa publiczno – prywatnego. 
Odnośnie wywozu odpadów, należałoby 
przemyśleć kwestię sposobu zbierania 
odpadów segregowanych   oraz zaopatrzenia 
w pojemniki. Radny nadmienił, 
że na osiedlu Piaski – Henryków wciąż wiele 
osób wyrzuca odpady do koszy ulicznych. 
Prezydent Jarosław Wilczyński odpowiedział, 
że systemie funkcjonującym przed 1 lipcem 
br. docierały do niego sygnały ze strony 
Remondis odnośnie sytuacji, gdzie nie 
odbierano odpadów, które znajdowały się 
w workach na odpady segregowane, gdyż 
odpady te nie były posegregowane. Prezydent 
stwierdził, że za kilka lat, kiedy konieczna 
będzie wymiana już dostarczonych 
pojemników, należałoby również przemyśleć 
zakup pojemników. Prezydent przypomniał 
również, że wskutek wejścia w życie 
tzw. ustawy śmieciowej w Polsce zabrakło 
pojemników i obecnie używane są pojemniki 
pochodzące z całego świata. 
 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 
Kultury i Sportu przyjęli do wiadomości 
sprawozdanie opisowe z realizacji budżetu 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
za I półrocze 2013 r. (w załączeniu 
do protokołu). 

IV. Sprawy różne nie zgłoszono 
 

Na tym posiedzenie zakończono. 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 
Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 
 

Protokołowała:                                    Przewodniczył: 
 

mgr Anna Krakowiak            Przewodniczący Komisji  
                 mgr Maciej Kuszewski 


